

Title (en)

REFRACTORY-GAS PERMEABLE BUBBLING PLUG.

Title (de)

FEUERFESTER, GASDURCHLÄSSIGER SPÜLSTEIN.

Title (fr)

BRIQUE DE BRASSAGE REFRACTAIRE ET PERMEABLE AUX GAZ.

Publication

EP 0363464 A1 19900418 (DE)

Application

EP 89903956 A 19890413

Priority

AT 95888 A 19880413

Abstract (en)

[origin: WO8909836A1] A refractory-gas permeable bubbling plug (1) for a vessel for receiving molten metal has at least one measuring probe (7) for displaying the remaining size of the plug, the tip of said probe being arranged at a predefined distance from the cold end of the plug. The measuring probe (7) comprises a small tube (8) and a wire (9), said wire being movably mounted within said small tube and being preloaded by a spring (12), the wire (9) at the tip of the measuring probe (7) being connected to the small tube (8) by means of a detachable connection which is detachable by the effect of heat or by contact with the molten metal, such as a soldered or a welded joint (10). Said probe also comprises an optical display unit, e.g. a tag (14), being attached to the wire (9) in the section of the measuring probe (7) protruding from the cold end of the plug. When reaching a predefined remaining size, the soldered or welded joint (10) is dissolved by the molten metal and the wire (9) with said tag (14) is pulled down by means of the spring (12).

Abstract (fr)

Une brique de brassage réfractaire et perméable aux gaz (1) pour un récipient recevant du métal en fusion est équipée au moins d'une sonde de mesure (7) pour indiquer la grosseur de résidu de brique et dont la pointe est placée à une distance, choisie auparavant, de l'extrémité froide de la brique. La sonde de mesure (7) contient un petit tube (8) et un fil (9) mobile à l'intérieur, tendu à l'aide d'un ressort (12), le fil (9) étant relié au petit tube (8), à la pointe de la sonde de mesure (7), par un raccordement démontable à la suite d'une action thermique ou d'un contact avec le métal en fusion, par exemple une brasure ou une soudure (10). Dans la partie de la sonde de mesure (7) qui dépasse l'extrémité froide de la brique, le fil (9) est pourvu d'un dispositif indicateur optique, par exemple d'une petite insigne (14). Lorsqu'une certaine grosseur de résidu, déterminée auparavant, est atteinte, la brasure ou soudure (10) se détache par le métal en fusion et le fil (9) avec la petite insigne (14) est tiré vers le bas par le ressort (12).

IPC 1-7

B22D 1/00; C21C 7/072; F27D 21/00

IPC 8 full level

C21C 5/46 (2006.01); **B22D 1/00** (2006.01); **C21C 7/072** (2006.01)

CPC (source: EP KR US)

B22D 1/005 (2013.01 - EP US); **C21C 7/072** (2013.01 - KR)

Citation (search report)

See references of WO 8909836A1

Designated contracting state (EPC)

BE CH DE FR GB IT LI LU NL SE

DOCDB simple family (publication)

EP 0337982 A1 19891018; AT 388936 B 19890925; AT A95888 A 19890215; AU 3369789 A 19891103; AU 608152 B2 19910321; BR 8906815 A 19901120; EP 0363464 A1 19900418; HU T54737 A 19910328; JP H02503806 A 19901108; KR 900700629 A 19900816; US 5007366 A 19910416; WO 8909836 A1 19891019; ZA 892620 B 19891227

DOCDB simple family (application)

EP 89890107 A 19890413; AT 8900035 W 19890413; AT 95888 A 19880413; AU 3369789 A 19890413; BR 8906815 A 19890413; EP 89903956 A 19890413; HU 222089 A 19890413; JP 50402289 A 19890413; KR 890702273 A 19891205; US 45776689 A 19891128; ZA 892620 A 19890411